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Székelyudvarhely oly sok mostohagyereke közül az egyik a csereháti csillagvizsgáló. Az
1989-ben félig elkészült, majd 1991-ben befejezett épület ma romos állapotban van, már a
hajléktalanok sem lakják, mint néhány éve.

  

1990-ben alakult meg az Univerzum Csillagászati Egyesület, azonban a csillagvizsgáló fő
elemét, a távcsövet nem sikerült beszerezni, a fiatal, amatőr csillagászok pedig szétszéledtek.
2005-ben újjáalakult az egyesület, szép tervek voltak, ám az épület már annyira leromlott, hogy
nem lehetett benne semmilyen tevékenységet végezni.
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  Idén az önkormányzat tulajdonában levő épület működtetésére pályázatot írtak ki. Egyedül az Udvarhelyi Info Egyesületjelentkezett, amely képző központot alakított volna ki az épületben, illetve néhány helyi civilkezdeményezésnek (pl. biciklisek) is helyet adott volna.  Jakab Áron Csaba önkormányzati képviselő, az egyesület elnöke portálunknak elmondta,hogy az első pályázati kiíráson egyedüliként jelentkezett az egyesület – ilyen helyzetben mégegyszer meg kellett hirdetni a pályázatot, de a második kiírásra is csak azUIE jelentkezett.A pályázatuk megfelelt, az önkormányzat gazdasági szakbizottsága is elfogadta azt, s már csaka szerződéskötés lett volna hátra.  A meghirdetett feltételek alapján az egyesület a tíz évnyi bért (mintegy 30 ezer lejt) az épületfelújítására kellett volna fordítsa, a fennmaradó összeget pedig az önkormányzatnak kellettvolna állnia.  Jakab azonban felértékeltette az elvégzendő munkákat (épület felújítása, víz- és fűtésrendszer),s kiderült, hogy összesen mintegy 170 ezer lejbe kerülne a csillagvizsgáló teljes felújítása.Ekkora összeget azonban az önkormányzat nem tud biztosítani, így elálltak aszerződéskötéstől.  

  Mint Jakab hangsúlyozta, az épület így továbbra is ugyanabban az állapotban marad, mintamilyenben volt az elmúlt években – minden bizonnyal megint lehet majd pályázni arra, hogyvalaki átvegye az önkormányzattól. Információi szerint várják az új jelentkezőket.  Az épületnél tett rövid terepszemlénk alkalmával megállapítottuk, hogy a falak állnak, a fémbőlkészült egykori kupolát csodák csodájára még teljesen nem hordták el, de egy összefirkált,szeméttel és emberi ürülékkel, valamint épület-törmelékkel tele levő létesítmény áll aCsereháton.  A kérdés: ki, milyen egyesület vagy cég tudná örökbe fogadni és fel is nevelni a városmostohagyerekét?
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